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Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
001/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Godkjenning av møteinnkalling og sakliste

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent.

Kommunestyret - 001/23

K - behandling:

K - vedtak:
 Møteinnkalling og sakliste vert godkjent.

Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
002/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Godkjenning av møtebok

Vedlegg:
Protokoll - Kommunestyret - 15.12.2022

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
Møtebok frå sist møte vert godkjent.

Kommunestyret - 002/23

K - behandling:

K - vedtak:
Møtebok frå sist møte vert godkjent.

Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
003/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Referatsaker

Underliggjande saker:
003/23.1. Årsmelding frå Miljøretta helsevern 2022

003/23.2. Oversending frå kontrollutvalet: Sak 09/23 Fedje kontrollutval årsmelding 2022

003/23.3. Fedje kontrollutval - Møteprotokoll frå møtet 16.02.2023

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering.

Kommunestyret - 003/23

K - behandling:

K - vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering.

Samrøystes. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
004/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Delegerte saker

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:
Delegerte saker vert tekne til orientering.

Kommunestyret - 004/23

K - behandling:

K - vedtak:



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Bjarte Villanger FE-153 22/246

Saksnr Utval Type Dato
005/23 Formannskapet PS 14.02.2023
005/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Budsjettrullering ved årsavslutning 2022

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Årleg budsjettregulering ved årsslutt. Det er eit krav at kommunestyret skal gjera vedtak om 
endringar i budsjettet.



INVESTERING Budsjett Endring Nytt budsjett MVA

Sjuke- 261005 - VLING AV TAK
heim Kommentar: 500' -500' 0' JA

Prosjektet er utsett etter vurdering frå
byggfagleg instans (Aarland AS)

Sjuke- 261007 -NY YTTERDR,LEGEKONTOR
heim Kommentar: 200' 324' 524' JA

Prosjektet blei dyrare då det blei avdekka
at ein måtte gjere eit større arbeid enn
forutsett i samband med skifte av ytterdør

Sjuke- 261008- FEDJE HELSETUN

heim Kommentar: 500' -500' 0' JA
Prosjekt vidareført til 2023 på grunn av
manglande kapasitet og kompetanse

Komm.- 320002  - NYTTHJELPEMIDDELLAGER

næring. Kommentar: o' 266' 266' JA
Kommunene måtte etablere nytt lager fordi
det viste seg at utstyret blei skada av fukt,
for lite areal som førte til skader på utstyret
etc i det gamle lageret. Dette var eit krav
frå NA V og det var ikkje lagt inn i budsjettet
for 2022.

Avlp 353001- PUMPESTASJON, KOPPER

Kommentar: 700 -700' 0' NEI
Prosjekt vidareført til 2023 på grunn av
manglande kapasitet og kompetanse

Natur 360005 - NORDSJLQYPA

og Kommentar: 1700' -861' 839' JA
friluft Prosjektet vart ikkje ferdig i 2022 som

planlagt.
Fleirbr. 381200 - BOWLINGANLEGG

hallen Kommentar: 250' -250 0' JA
Utgifterpå 50'. For lite for investering.

Grav- 393003 - UTVIDING AV GRAVPLASSEN
plass Kommentar: 1 000' -605' 395' JA

Prosjekt vidareført til 2023. Prosjektet
realiserast i 2023. Skal være ferdig i
oktober 2023
SUM -2 826'



Forslag til vedtak:
Budsjettendringane vert vedteke jamfør oversikta i tabellane.

Formannskapet - 005/23

F - behandling:

F - vedtak:
Budsjettendringane vert vedteke jamfør oversikta i tabellane.
Samrøystes vedteke. 

Kommunestyret - 005/23

K - behandling:

K - vedtak:
Budsjettendringane vert vedteke jamfør oversikta i tabellane.
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Bjarte Villanger FE-024, FE-251 21/75

Saksnr Utval Type Dato
006/23 Formannskapet PS 14.02.2023
006/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Formidlingslån frå Husbanken 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Ved årskiftet 2022/2023 er det behov for utlånsmidlar som strekkjer seg ut over det Fedje kommune 
har til rådvelde i dag.. 
Per. 1. februar 2023 er det under handsaming søknadar for til saman 1.800.000. Søknadsfrist for 
Husbanken si behovsmelding gjekk ut 31. januar 2023, men etter avtale med Husbanken har dei opna 
får å ettersende behovsmedinga så snart det ligg føre vedtak i kommunestyret.

Vurdering
Dei som no søkjer formidlingslån i Fedje kommune er i målgruppa som Husbanken prioriterer ved 
tildeling av utlånsmidlar.
Folkehelse: Gjev dei som fell utanfor bustadmarknadene mogelegheit til å etablera bustad.
Miljø: Ikkje aktuelt 
Økonomi: Lånet vert formidla vidare til søkjar. Dei dekkjer renter og avdrag. Kommunen tek ikkje 
administrasjonsgebyr eller påslagsrente. Husbanken garanterer for 75 % av beløpet – kommunen for 
dei resterande 25 %.

Konklusjon
For å komme i møte dei søknadane som ligg til handsaming tek Fedje kommune opp lån for 
vidareutlån på til saman 2.000.000

Føring i investeringsbudsjettet for 2021:
K)39120.4000.2830          2.000.000
D)35220.1000.2830          2.000.000

Forslag til vedtak:
Fedje kommune tek opp gjeldsbrevlån, j.f. delegeringsreglementet kommunelova § 14-14, på 
2.000.000,- (to millionar) i Husbanken for vidare utlån etter Husbankens reglar for startlån. 

Investeringsbudsjettet vert regulert tilsvarande. 

Formannskapet - 006/23



F - behandling:

F - vedtak:
Fedje kommune tek opp gjeldsbrevlån, j.f. delegeringsreglementet kommunelova § 14-14, på 
2.000.000,- (to millionar) i Husbanken for vidare utlån etter Husbankens reglar for startlån. 
Investeringsbudsjettet vert regulert tilsvarande. 
Samrøystes vedteke. 

Kommunestyret - 006/23

K - behandling:

K - vedtak:
Fedje kommune tek opp gjeldsbrevlån, j.f. delegeringsreglementet kommunelova § 14-14, på 
2.000.000,- (to millionar) i Husbanken for vidare utlån etter Husbankens reglar for startlån. 
Investeringsbudsjettet vert regulert tilsvarande. 
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-024, FA-F30 22/485

Saksnr Utval Type Dato
008/23 Formannskapet PS 14.02.2023
007/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Fedje kommune - mottak av flyktningar i 2023

Vedlegg:
Anmodning om bosetting 2023 - Fedje kommune

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Fedje kommune har motteke brev frå IMDI med førespurnad om å ta imot 30 flyktningar i 2023. 

Det blei vedteke av kommunestyret å ta imot 30 flyktningar i 2022. Kommunen tok imot 24 
flyktningar i løpet av 2022. Plassar som ikkje vart nytta i 2022 overførast ikkje til 2023. Personar som 
er søkt ut til kommunen i 2022, men som først vert registrert som busett etter årsskiftet, vil telje på 
kommunens vedtak for 2023. 

For Fedje kommune vil dette gjelde tre personar. Dei er tildelt kommunen i 2022 men kjem til Fedje 
kommune i 2023.

Regjeringa og IMDI setter stor pris på innsatsen som kommunen har lagt ned i arbeidet med 
busetting og integrering av flyktningar i 2022, og ber om svar på oppmoding om busetting i 2023. 
IMDI ber om at svaret tek omsyn til følgjande: 

1.Det må kometydeleg fram av vedtaket dykkar kor mange flyktningar kommunen vedtek å busette i 
2023. 
2.Vi oppfordrar dykk til å fatte vedtak i tråd med talet det er oppmoda om. 
3.Vedtaket må ikkje inkludere familiegjenforeina eller innehalde andre reservasjonar. 
4.Vi ber også om ei vurdering av kor mange fleire flyktningar (kor av einslege mindreårige) 
kommunen potensielt kan busette i 2023 viss behovet aukar.
5.Vidare ber vi om ei vurdering frå kommunen av kva som skal til for å oppretthalde ein høy kapasitet 
for busetting i kommunen. 

Frist for å svare på oppmodinga er 31.01.2023. 

Fedje kommune har sitt fyrste kommunestyremøte i 2023 i februar. Det er difor bedt om utsett frist 
for å svare, slik at saka kan handsamast politisk.

Vurdering
Fedje kommune er eit lite samfunn med om lag 500 innbyggarar. For å lukkast med arbeid med 
flyktningar er integrering i samfunnet eit hovudfokus. Etter kommunedirektøren sitt syn har difor 
ikkje Fedje kommune kapasitet til å ta imot fleire enn dei 30 som er vedteke av kommunestyret at 



kommunen skal ta imot.

Krigen i Ukraina har ført til at kommunane i Noreg gjer ein stor dugnad for å få busett flyktningar så 
snart som råd. Det er kome om lag 35 000 flyktningar i 2022 og det ventast om lag det same for 2023.
Kommunedirektøren meiner difor at det no er dei store kommunane i Noreg som må ta større 
ansvar. Bergen kommune har til dømes teke i mot om lag 700 flyktningar i 2022. 
Eit anna moment som tel i denne vurderinga er kommunen sin kapasitet i forhold til bustad, 
språkopplæring og moglegheit for å skaffe arbeid til flyktningane. Kommunedirektøren vurderer det 
slik at kommunen har kapasitet til å ta i mot 6 nye flyktningar i 2023, slik at totalt tal for 2022 og 
2023 blir 30. 

IMDI ber om ei vurdering av kva som skal til for at Fedje kommune kan oppretthalde ein høg 
kapasitet for busetting i kommunen. Slik kommunedirektøren ser det så er det ikkje mogleg å 
oppretthalde ein vidare kapasitet for busetting i kommunen. Dette er grunngjeve med at kommunen 
har 500 innbyggjarar, og i forhold til integrering vil det bli vanskeleg å lukkast med ein så liten 
befolkning. I tillegg er kapasitet på bustader nådd. Det vil være svært vanskeleg å skaffe arbeid, og 
flyktningane vil måtte pendle. Det er få flyktningar som har eigen bil og kollektivtilbodet på Fedje er 
avgrensa.

Folkehelse
Kommunen gjer ein viktig jobb ved å ta i mot 30 flyktningar. Sidan vi er ein liten kommune må vi no 
fokusere på integrering slik at flyktningane kan få eit best mogleg liv hjå oss.
Miljø
Ikkje relevant
Økonomi
Staten bidrar med gode støtteordningar til livsopphald og språkopplæring slik at dei kommunale 
budsjetta ikkje skal råkast.

Konklusjon
Kommunestyret vedtek å ta imot 6 flyktningar i 2023. Fedje kommune har ikkje kapasitet til å ta imot 
fleire flyktningar, og det er grunngjeve i saksutgreiinga. Fedje kommune har gjort ein stor innsats ved 
å ta i mot totalt 30 flyktningar når ein ser det opp mot folketalet i kommunen.

Forslag til vedtak:
Kommunestyret vedtek å ta i mot 6 flyktningar i 2023

Formannskapet - 008/23

F - behandling:
Forslag til vedtak, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet
Kommunestyret vedtek å ta i mot 10 flyktningar i 2023.

F - vedtak:
Kommunestyret vedtek å ta i mot 10 flyktningar i 2023.



Samrøystes vedteke. 

Kommunestyret - 007/23

K - behandling:

K - vedtak:
Kommunestyret vedtek å ta i mot 10 flyktningar i 2023
Samrøystes vedteke.



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FA-U63 22/520

Saksnr Utval Type Dato
011/23 Formannskapet PS 14.02.2023
008/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Kommunestyret PS

Søknad om skjenkeløyve grunna  eigarskifte Landsbykafeen

Vedlegg:
Kart uteservering Landsbykafeen

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Landsbykafeen ved Arild Mjelstad har i dag skjenkeløyve i lokala i Stormarkvegen 4, Landsbykafeen.
Fedje Island AS har søkt om skjenkeløyve, Fedje Island AS har overteke Landsbykafeen frå Arild 
Mjelstad.
Kommunen fekk først melding om at overdraginga var frå  den 15.11.2022 - seinare kom det melding
om at overdraginga fann stad den 15.12.22.Fedje Island AS søkte om skjenkeløyve den 19.12.2022.
Alle dokumenta i saka var kommen inn til kommunen den 16.01.2023. 

Alkohollova § 1-10 overdragelse av skjenkeløyve

...Bevillingen faller bort ved overdragelse av virksomheten. Det samme gjelder ved overdragelse av 
alle eller en dominerende andel av aksjene eller andelene i et selskap som eier slik virksomhet. 
Virksomheten kan likevel fortsette på den tidligere bevilling i inntil tre måneder, så fremt 
bevillingsmyndigheten er underrettet om dette og det søkes om ny bevilling uten ugrunnet opphold, 
og senest innen 30 dager, etter overdragelsen. Dersom søknad om ny bevilling ikke er endelig avgjort 
av kommunen innen tre måneder, kan kommunen gi tillatelse til at det drives videre på den tidligere 
bevilling i inntil ytterligere en måned. Alkoholholdig drikk som inngår i varebeholdningen, kan 
overdras sammen med virksomhetenetter forskrifter gitt av departementet......»

Innleverte dokument i søknad:
Plan skisse lokalet levert 19.12.22
Attest for skatt og mva, levert 19.12.22
Etablererprøve levert 19.12.22
Serveringsløyve levert 19.12.22
Kunnskapsprøve i alkohol for skjenkestyrar levert 19.12.22
Arbeidsavtalar levert 19.12.22
Eigenmelding internkontroll levert 19.12.22
Melding sendt til Mattilsynet levert 19.12.22
Skatteattest for firma levert 16.01.23

Uttale frå politiet er motteke den 04.01.23. Politiet har ingen merknader til søknaden.
Uttale frå Kommunalsjef helse og omsorg er motteke 06.01.23. Kommunalsjef helse og omsorg har 



ingen merknader til søknaden.

Fedje Island AS søkjer samtidig om fritak for å ha avløysar for skjenkeløyvet. 

Vurdering
Fedje Island AS søkjer om fritak frå kravet om avløysar for skjenkeløyvet - det er ikkje levert inn namn 
eller dokumentasjon på avløysar for løyvet dei søkjer om. 

Dette seier Alkohollova om styrar og avløysar av skjenkeløyve:

«……§ 1-7c.Styrer og stedfortreder

For hver bevilling skal det utpekes en styrer med stedfortreder som må godkjennes av 
bevillingsmyndigheten. Det kan gjøres unntak fra kravet om stedfortreder når det vil virke urimelig 
bl.a. av hensyn til salgs- eller skjenkestedets størrelse. Kravet om styrer og stedfortreder gjelder ikke 
for bevilling til AS Vinmonopolet og for statlig bevilling etter kapittel 6.

Styrer og stedfortreder må være ansatt på salgs- eller skjenkestedet eller arbeide i virksomheten i 
kraft av eierstilling. Som styrer kan bare utpekes den som har styringsrett over salg eller skjenking, 
herunder ansvar for å føre tilsyn med utøvelsen av bevillingen. I styrers fravær påhviler styrers plikter 
stedfortreder. Bevillingshaver må straks søke om godkjenning av ny styrer dersom styrer slutter.

Styrer og stedfortreder må være over 20 år og ha dokumentert kunnskap om alkoholloven og 
bestemmelser gitt i medhold av den. Dokumentasjonskravet gjelder ikke ved tildeling av bevilling for 
en enkelt bestemt anledning etter § 1-6 annet ledd og ambulerende bevilling etter § 4-5…….»

Kommunestyret har på alle dei faste skjenke og salsløyva fram til no hatt krav om avløysar for løyva, 
kommunestyret kan sjølvsagt gje fritak frå kravet om dei ønskjer det jamfør det som står i lovteksten. 
Om kommunestyret gjer fritak frå kravet om avløysar på fast løyve i denne saka på grunnlag av 
skjeneplassens størrelse – må ein vera klar over at alle dei faste løyva ein har i kommunen  dag ,kan 
då søkja om fritak for avløysar når dei skal søkja nye løyve i 2024. 

Fedje Island AS har levert inn dokumentasjon som ein krev for at kommunestyret kan behandla 
søknaden, dersom kommunestyret vil gje fritak frå kravet om avløysar for skjenkeløyvet. 

Konklusjon
Fedje Island AS har søkt om fritak frå kravet om avløysar til skjenkeløyvet. Det betyr at denne 
søknaden vert ei prinsipiell sak, der vedtaket i denne saka kan leggja føringar for den alkoholpolitiske 
praksisen og behandlingar av søknader i framtida. På bakgrunn av det vil kommunedirektøren foreslå  
ulike forslag: 

A:

Fedje Island AS får ikkje fritak frå kravet om avløysar for skjenkeløyvet dei søkjer om i lokala i 
Stormarkvegen 4. Landsbykafeen. Fedje Island AS får avslag på søknad om skjenkeløyve for 
Landsbykafeen, grunna manglande avløysar til skjenkeløyvet. 

https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/kap6
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/%C2%A71-6
https://lovdata.no/lov/1989-06-02-27/%C2%A74-5


Fedje Island AS kan dersom dei leverer inn namn og dokumentasjon på avløysar driva på tidlegare 
eigar Arild Mjelstad sitt skjenkeløyve fram til 15.04.23. Vert det ikkje vert levert inn namn og 
dokumentasjon på avløysar, vil skjenkeløyve til tidlegare eigar opphøyra den 15.03.2023.

Vert det levert inn namn og dokumentasjon på avløysar, då vil søknaden verta behandla på nytt i 
kommunestyremøte 27.04.2023. Det betyr at Fedje Island AS vil vera utan skjenkeløyve frå og med 
den 16.04.2023 og inn til eventuelt nytt løyve er vedteke.

B:

Fedje Island AS  får fritak frå kravet om avløysar til skjenkeløyvet. Fedje Island AS får skjenkeløyve     
på Landsbykafeen.

Skjenketider: Måndag – laurdag kl. 08.00 - kl.02.00. Søndag og helgedagar kl. 12.00 – kl.0200

Skjenketid for alkoholgruppe III er kl. 13.00 - kl.02.00 alle dagar. 

Faste løyve skal ha krav om fast meny eller à la carte meny. Bedrifter som driv med produksjon av 
alkohol og søkjer skjenkeløyve er friteke for kravet om meny eller à la carte meny. Det er ikkje krav til 
fast meny eller à la carte meny når ein nyttar ambulerande løyve eller løyve ved enkelthøve. Løyvet 
gjeld frå 23.02.2023 til og med 30.09.2024.
Andreas Hagen er styrar for skjenkeløyvet. 

Løyvet vert gitt på områda inne og ute som er teikna inn på plankartet. 

Kommunaldirektøren si innstilling i saka vert alternativ A, avslag på søknaden grunna manglande 
avløysar til skjenkeløyvet. 

Forslag til vedtak:

Fedje Island AS får ikkje fritak frå kravet om avløysar for skjenkeløyvet dei søkjer om i lokala i 
Stormarkvegen 4. Landsbykafeen. Fedje Island AS får avslag på søknad om skjenkeløyve for 
Landsbykafeen, grunna manglande avløysar til skjenkeløyvet. 

Fedje Island AS kan dersom dei leverer inn namn og dokumentasjon på avløysar driva på tidlegare 
eigar Arild Mjelstad sitt skjenkeløyve fram til 15.04.23. Vert det ikkje vert levert inn namn og 
dokumentasjon på avløysar, vil skjenkeløyve til tidlegare eigar opphøyra den 15.03.2023.

Vert det levert inn namn og dokumentasjon på avløysar, då vil søknaden verta behandla på nytt i 
kommunestyremøte 27.04.2023. Det betyr at Fedje Island AS vil vera utan skjenkeløyve frå og med 
den 16.04.2023 og inn til eventuelt nytt løyve er vedteke.



Formannskapet - 011/23

F - behandling:

F - vedtak:

Fedje Island AS får ikkje fritak frå kravet om avløysar for skjenkeløyvet dei søkjer om i lokala i 
Stormarkvegen 4. Landsbykafeen. Fedje Island AS får avslag på søknad om skjenkeløyve for 
Landsbykafeen, grunna manglande avløysar til skjenkeløyvet. 

Fedje Island AS kan dersom dei leverer inn namn og dokumentasjon på avløysar driva på tidlegare 
eigar Arild Mjelstad sitt skjenkeløyve fram til 15.04.23. Vert det ikkje vert levert inn namn og 
dokumentasjon på avløysar, vil skjenkeløyve til tidlegare eigar opphøyra den 15.03.2023.

Vert det levert inn namn og dokumentasjon på avløysar, då vil søknaden verta behandla på nytt i 
kommunestyremøte 27.04.2023. Det betyr at Fedje Island AS vil vera utan skjenkeløyve frå og med 
den 16.04.2023 og inn til eventuelt nytt løyve er vedteke.

Samrøystes vedteke. 

Kommunestyret - 008/23

K - behandling:
Ut frå nye opplysningar i saka, der det kjem fram at dalglig leiar i Fedje Island AS treng meir tid for å 
få oversikt over personar som det skal søkjast skjenkeløyve for. Ordførar Stian Herøy (H) fremja 
forslag om å utsetje saka til kommunestyremøtet i april. 

K - vedtak:
Saka vert utsett. 
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FA-U63 22/519

Saksnr Utval Type Dato
012/23 Formannskapet PS 14.02.2023
009/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Kommunestyret PS

Søknad om skjenkeløyve grunna eigarskifte. Fedje Island AS. Pernille

Vedlegg:
Planskisse over Pernille

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Landsbykafeen ved Arild Mjelstad har i dag skjenkeløyve i lokala i Muren 1. Pernille.
Fedje Island AS har søkt om skjenkeløyve, Fedje Island AS har overteke Landsbykafeen frå Arild 
Mjelstad.

Kommunen fekk først melding om at overdraginga var frå  den 15.11.2022 - seinare kom det 
melding
om at overdraginga fann stad den 15.12.2022.Fedje Island AS søkte om skjenkeløyve den 
19.12.2022.
Alle dokumenta i saka var kommen inn til kommunen den 16.01.2023. 

Alkohollova § 1-10 overdragelse av skjenkeløyve

...Bevillingen faller bort ved overdragelse av virksomheten. Det samme gjelder ved overdragelse av 
alle eller en dominerende andel av aksjene eller andelene i et selskap som eier slik virksomhet. 
Virksomheten kan likevel fortsette på den tidligere bevilling i inntil tre måneder, så fremt 
bevillingsmyndigheten er underrettet om dette og det søkes om ny bevilling uten ugrunnet opphold, 
og senest innen 30 dager, etter overdragelsen. Dersom søknad om ny bevilling ikke er endelig avgjort 
av kommunen innen tre måneder, kan kommunen gi tillatelse til at det drives videre på den tidligere 
bevilling i inntil ytterligere en måned. Alkoholholdig drikk som inngår i varebeholdningen, kan 
overdras sammen med virksomhetenetter forskrifter gitt av departementet......»

Innleverte dokument i søknad:
Plan skisse lokalet levert 19.12.22
Attest for skatt og mva, levert 19.12.22
Etablererprøve levert 19.12.22
Serveringsløyve levert 19.12.22
Kunnskapsprøve i alkohol for skjenkestyrar levert 19.12.22
Kunnskapsprøve i alkohol for stedfortreder levert 19.12.22
Arbeidsavtalar levert 19.12.22
Eigenmelding internkontroll levert 19.12.22
Melding sendt til Mattilsynet levert 19.12.22
Skatteattest for firma levert 16.01.23



Uttale frå politiet er motteke den 04.01.23. Politiet har ingen merknader til søknaden.
Uttale frå Kommunalsjef helse og omsorg er motteke 06.01.23. Kommunalsjef helse og omsorg har 
ingen merknader til søknaden. 

Vurdering
Fedje Island AS har levert dokumentasjon som stettar krava i Alkohollova og forskrifta, 
kommunestyret kan dermed behandla overføring av skjenkeløyve frå ein eigar til ein annan. 
I søknaden er det oppgitt at Arild Mjelstad skal vera skjenkestyrar for løyvet. 

I kommunestyresak 20/22 står det fyljande som ein del av vedtaket:

«… Fedje kommune ønskjer at det er ulike skjenkestyrarar på ulike løyve, og at det er eit lokale pr. 
faste skjenkeløyve for å sikre forsvarleg tilsyn med etterleving av alkohollova…» 

Arild Mjelstad er og skjenkestyrar ved Feddie Ocean Distillery AS. Ei bedrift eller ein person kan ha 
fleire skjenkeløyve, men intensjonen i Alkohollova og forskrift er at det skal vera ein skjenkestyrar for 
kvart skjenkeløyve. 
Alle skjenke og salsløyva i kommunen går ut 30.09.2024. I inneverande sals og skjenkeperiode har 
kommunestyret vedteke i fleire skjenkesaker,  at ein person er skjenkestyrar for fleire skjenkeløyve.

Konklusjon
Kommunedirektøren rår til at Fedje Island AS får skjenkeløyve for alkoholgruppe I II og II frå og med 
24.02.2023 til og med 30.09.2024.
Skjenkestyrar: Arild Mjelstad  avløysar for skjenkeløyve: Sue Janne Alsaker. 

Kommunestyret - 036/20

Alkoholpolitisk plan sist revidert i K-sak 032/20 har fyljande krav til faste løyve: "Faste løyve skal ha 
krav om fast meny eller à la carte meny. Bedrifter som driv med produksjon av alkohol og søkjer 
skjenkeløyve er friteke for kravet om meny eller à la carte meny. Det er ikkje krav til fast meny eller à 
la carte meny når ein nyttar ambulerande løyve eller løyve ved enkelthøve. " 
Kommunedirektøren rår til at ved revisjon av alkoholplanen for perioden 2024 – 2028, legg ein inn eit 
krav om at ein ikkje ønskjer at ein person er skjenkestyrar for fleire en eit løyve, i tråd med vedtaket i 
kommunestyret i sak 020/22. 

Forslag til vedtak:
Fedje Island AS  får skjenkeløyve i lokala i Muren 4, Pernille. Løyvet har  følgjande skjenketider: 
Måndag – laurdag kl. 08.00 - kl.02.00 
Søndag og helligdagar kl. 12.00 – kl. 02.00.
Skjenketid for alkoholgruppe III er kl. 13.00 - kl.02.00 alle dagar. 
Skjenkeløyvet er tråd med innlevert planteikning, inne i lokala til Pernille i Muren 4 – og på avgrensa 
og oppmerka område ute. 
Løyvet gjeld frå 24.02.2023 til og med 30.09.2024. 
Styrar for løyvet er Arild Mjelstad og avløysar er Sue Janne Alsaker.

Alkoholpolitisk plan sist revidert i K-sak 032/20 har fyljande krav til faste løyve: "Faste løyve skal ha 
krav om fast meny eller à la carte meny. Bedrifter som driv med produksjon av alkohol og søkjer 
skjenkeløyve er friteke for kravet om meny eller à la carte meny. Det er ikkje krav til fast meny eller à 
la carte meny når ein nyttar ambulerande løyve eller løyve ved enkelthøve. " 



Formannskapet - 012/23

F - behandling:

F - vedtak:
Fedje Island AS  får skjenkeløyve i lokala i Muren 4, Pernille. Løyvet har  følgjande skjenketider: 
Måndag – laurdag kl. 08.00 - kl.02.00 
Søndag og helligdagar kl. 12.00 – kl. 02.00.
Skjenketid for alkoholgruppe III er kl. 13.00 - kl.02.00 alle dagar. 
Skjenkeløyvet er tråd med innlevert planteikning, inne i lokala til Pernille i Muren 4 – og på avgrensa 
og oppmerka område ute. 
Løyvet gjeld frå 24.02.2023 til og med 30.09.2024. 
Styrar for løyvet er Arild Mjelstad og avløysar er Sue Janne Alsaker.

Alkoholpolitisk plan sist revidert i K-sak 032/20 har fyljande krav til faste løyve: "Faste løyve skal ha 
krav om fast meny eller à la carte meny"... 

Kommunestyret - 009/23

K - behandling:
Ut frå nye opplysningar i saka, der det kjem fram at dalglig leiar i Fedje Island AS treng meir tid for å 
få oversikt over personar som det skal søkjast skjenkeløyve for. Ordførar Stian Herøy (H) fremja 
forslag om å utsetje saka til kommunestyremøtet i april. 

K - vedtak:
Saka vert utsett. 
Samrøystes vedteke. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Stian Herøy 23/105

Saksnr Utval Type Dato
010/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

17. mai 2023

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
I formannskapsmøtet i oktober 2022 vart det stilt spørsmål om korleis ein skal førebu og ikkje minst 
markera 17. mai 2023 på Fedje. Det er foreldra til elevane i 4 og 8 klasse som førebur og organisera 
17. mai feiringa. I år er dei få foreldrepar – dei treng fleire folk. 

I formannskap sak 014/23 vart saka drøfta igjen, ordførar foreslår at kommunestyret skal delta i lag 
med dei andre i 17. mai komiteen. Ordførar vil ta saka opp i kommunestyremøtet 23.02.2023.

Forslag til vedtak:
Ingen framlegg til vedtak

Kommunestyret - 010/23

K - behandling:
Forslag til vedtak, foreslått av Kamilla Bjerkholt Karlsen, Arbeiderpartiet
17.mai-komiteen på Fedje består av foreldrerepresentantar frå 4.klasse, 8.klasse på Fedje skule. 
Representantane veljast inn for eit år av gongen, med unntak av fire representantar frå 
kommunestyret, som har ein valperiode på 4 år. Dei representantane er ordførar, varaordførar og to 
andre representantar frå kommunestyret. Ordførar er leiar av 17.mai-komiteen og kallar kvart år inn 
til møte.

Komiteen jobbar med planlegging av nasjonaldagen og vervet er ulønna. Dei jobbar med alt frå 
organisering av dagen, kransenedlegging, aktivitetar for born og unge, mat og kulturtimen. Det er eit 
tett samarbeid med relevante aktørar og kommunen. 17.mai-komiteen sitt mål er å skape ein best 
mogleg nasjonaldag for alle som feirar på Fedje!

Fedje kommune er ansvarleg for økonomien.

Forslag til vedtak, foreslått av Stian Herøy, Høgre
17 mai komiteen på Fedje består av foreldra til 4 og 8 klasse samt kommunestyret. Ordførar er leiar 
av komiteen.



Forslaga vart sett opp mot kvarandere i avrøystinga. 

K - vedtak:
17.mai-komiteen på Fedje består av foreldrerepresentantar frå 4.klasse, 8.klasse på Fedje skule. 
Representantane veljast inn for eit år av gongen, med unntak av fire representantar frå 
kommunestyret, som har ein valperiode på 4 år. Dei representantane er ordførar, varaordførar og to 
andre representantar frå kommunestyret. Ordførar er leiar av 17.mai-komiteen og kallar kvart år inn 
til møte.

Komiteen jobbar med planlegging av nasjonaldagen og vervet er ulønna. Dei jobbar med alt frå 
organisering av dagen, kransenedlegging, aktivitetar for born og unge, mat og kulturtimen. Det er eit 
tett samarbeid med relevante aktørar og kommunen. 17.mai-komiteen sitt mål er å skape ein best 
mogleg nasjonaldag for alle som feirar på Fedje!

Fedje kommune er ansvarleg for økonomien.

Vedteke med 11 røyster. 

Stian Herøy (H), Ove Nilsen (H) , Marit Slbakk Øien (Frp) og Bjørn Solbakk (Frp) røysta for forslaget 
framsett av Stian Herøy (H). 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Berit Karin Rystad FE-000, FA-C29 21/528

Saksnr Utval Type Dato
011/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Søknad om medlemskap i Bergen og omegn friluftsråd

Vedlegg:
Invitasjon til vurdering av mulig deltakelse i Bergen og Omland Friluftsråd
Saksframlegg KULII 171121
Tildeling av til tilskot til å utgreie deltaking frå fleire kommunar i BOF

Saksutgreiing:
Saksopplysningar
Bergen og Omland Friluftsråd (BOF) vart stifta 29. juni 1937 med hovudoppgåve å sikre ålmenta 
tilgang til sjø, friluftsliv og rekreasjon. I denne tidsperioden vart fleire og fleire merksame på at det 
pågjekk ei rask og uheldig nedbygging av strandsona i Bergen. Dette var noko som var eit kjent 
problem, særskilt langs Oslofjorden, så for at ikkje det same skulle skje i Bergen vart BOF skipa. 

Det vert oppfordra frå Vestland fylkeskommune at alle kommunar bør vere tilknytt eit friluftsråd med 
mål om å auke tilrettelegging og oppfølging av friluftsområde i kommunar (sjå vedlegg til saka). 

Bergen og Omland Friluftsråd (BOF) er eit interkommunalt samarbeidsorgan med 12 
deltakarkommunar i Bergensregionen: Alver, Askøy, Austevoll, Austrheim, Bergen, Bjørnafjorden, 
Samnanger, Tysnes, Øygarden, Vaksdal, Kvam og Osterøy. Friluftsrådet samarbeider med 
deltakarkommunane, offentlege etatar på ulike nivå og interesserte organisasjonar. BOF har 
forvaltningsansvar for 258 friluftsområde i deltakarkommunane.

BOF har også båtar som inngår i Skjærgardstenesta, som er ein nasjonal sjøteneste med formål å 
drive skjøtsel, vedlikehald og renovasjon av offentleg eigde friluftsområde langs kysten. Tenesta har 
også oppsyn og driv skjøtsel i naturvernområde, i samarbeid med Statsforvaltaren og Statens 
naturoppsyn.

Hovudoppgåvene til BOF er:
•          Etablere nye friluftsområde, legge til rette og halde dei ved like slik at alle kan bruke dei
•          Arbeide for auka forståing for friluftslivets betydning, betre fritidskultur og utbreiing av 
friluftsliv
•          Stor og viktig oppgåve er å samle inn marint avfall utan eigar i samarbeid med ulike aktørar.
•          BOF samarbeider med deltakarkommunane, offentlege etatar på ulike nivå og andre 
interesserte organisasjonar

Kontingent
Medlemskommunane betalar ein årleg fast sum pr. innbyggjar i kontingent. Denne summen vert 
justert årleg av styret. Prognose for 2023 er kr 24 pr. innbyggjar.



Vurdering
Kommunedirektøren vurderer det slik at eit medlemskap i BOF vil gagne Fedje kommune. BOF kan 
bidra til å styrke folkehelsearbeidet og trivnad i kommunen. Friluftsliv og reiseliv vil bli styrka 
gjennom dei ulike tiltaka som BOF set i gang (prosjekt).

Opptak av nye kommunar
Det er fleire kommunar som no skal gjere eit kommunestyrevedtak om eventuelt medlemskap. Desse 
kommunane er Masfjorden, Gulen, Modalen og Voss Herad. Opptak av nye kommunar skal 
godkjennast av representantskapet i BOF.

Folkehelse
Å få med fleire kommunar i friluftsråd er positivt i eit folkehelseperspektiv i den forstand at 
friluftslivet blir styrka i medlemskommunane. Betre drift og forvaltning av friluftsområde kan bidra til 
at fleire menneske nyttar seg av desse områda og lettare kjem seg ut på tur. Det enkle friluftslivet er 
noko nær sagt alle kan drive, uavhengig av sosioøkonomisk bakgrunn. At det er tilgjengelege 
friluftsområde i nærleiken til der folk bur, kan bidra til å redusere sosial ulikskap, vere inkluderande 
og auke livskvaliteten til innbyggarane.

Miljø
Å drifte tilrettelagte friluftsområde krev eit driftsapparat i form av t.d. bilar, båtar og maskinar. Det 
vil kunne vere enklare for eit interkommunalt friluftsråd å gjennomføre ei grøn driftsomstilling, enn 
for ein einskild kommune. Eit friluftsråd kan bidra til å betre moglegheita for friluftsliv der folk bur og 
på den måten bidra til eit kortreist og meir berekraftig friluftsliv.

Økonomi
Det er god samfunnsøkonomi i å være medlem i BOF. BOF søkjer midlar nasjonalt og regionalt for å 
realisere prosjekt på Fedje som gagnar friluftsliv og folkehelse. Prosjekta skapar godt omdøme, og 
kan bidra til auka interesse for å satse på reiselivsrelatert næring

Konklusjon
Fedje kommune søkjer medlemskap i Bergen og Omland Friluftsråd.

Forslag til vedtak:
Kommunestyret vedtek å søkje medlemskap i Bergen og omland friluftsråd

Kommunestyret - 011/23

K - behandling:

K - vedtak:
Kommunestyret vedtek å søkje medlemskap i Bergen og omland friluftsråd
Samrøystes vedteke. 



á



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
012/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Eventuelt

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:

Kommunestyret - 012/23

K - behandling:
Forslag frå Bjørn Solbakk (Frp)
Sosialiseringsgård til hunder.
I kommunen vår er det mange innbyggara som har hund. Hunder har behov for å vere i aktivitet og 
dei treng å sosialiserast med andre hunder. Ikkje alle har mulighet til å la hunden springe fritt i hagen 
eller ute på ein gårdsplass. For at hundane skal få ein mulighet til å vere saman med andre hunder i 
sosialisering og leik, er det derfor behov for eit inngjerda område her i kommunen. Eg har sett på eit 
område som eg trur kan passe godt til dette. Området er nordre del av fotballbana der tidlegare 
skaterampe var. Eg har forstått det slik at det kan kome andre planar om bruk av dette området. Mitt 
forslag er meint som eit midlertidig tilbud til eventuelt plan for anna bruk av området blir iverksett. 
Halve området er allereide inngjerda, så då trengst det ca berre 50m med nytt gjerde og ein port. 
Sidan det er eit kommunalt område, ønsker eg at administrasjonen skal sjå på muligheten for å få 
dette til, innhente pris og utarbeide ein sak inn til kommunestyre

Kommunedirektøren orienterte om den juridiske betraktning frå KS om nøkkel ordning i symjehallen. 

K - vedtak:
Det vart ikkje fatta vedtak. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
013/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

KS Debatthefte

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:

Kommunestyret - 013/23

K - behandling:
Forslag frå Kamilla B K Karlsen (Ap) om at KS Debatthefte vart sett på sakskartet. Ordførar tok saka til 
votering, Kommunelova § 11-3. Kommunestyret vedtok samrøystes at saka skulle inn på sakskartet i 
møtet i dag. 
Spørsmål frå KS:
1. Bør den økonomiske rammene i mellomoppgjøret i 2023 forhandles sentralt eller lokalt? 
Forslag frå Kamilla B K Karlsen (Ap) Fedje kommune ynskjer mest mogleg vert forhandla sentralt. 
Forslag frå Stian Herøy (H)  ynskjer at mest mogleg vert forhandla lokalt. 
3. Skal KS prioritere enkeltgrupper i forhandlingane sentralt. 
Uttale på spørsmål 3: Forslag frå Kamilla B K Karlsen (Ap) Fedje kommune vil at KS skal prioritera 
yrkesgrupper sentralt. Forslag frå Stian Herøy (H) Fedje kommune ynskjer ikkje at KS sentralt skal 
prioritera yrkesgrupper sentralt. 
Forslag frå Kamilla B K Karlsen (Ap)  yrkesgrupper som KS skal prioritera: Fedje kommune ønskjer å 
prioritere er sjukepleiarar, lærarar, barnehagelærarar, fagarbeidarar og psykologar. 

K - vedtak:
Uttale på spørsmål 1 : Fedje kommune ynskjer at mest mogleg vert forhandla lokalt. Vedteke 10 mot 
5 røyster. Kamilla B K Karlsen (Ap), Gidske Borge Kolltveit (Ap), Anna Marit Storemark (Ap), Jan Erling 
Borge (Ap), Frøydis Rognsvåg Hansen (Ap) røysta for forslag framsett av Kamilla B K Karlsen (Ap) 

Uttale på spørsmål 3:  Fedje kommune vil at KS skal prioritera yrkesgrupper sentralt, Vedteke med 11 
røyster. Stian Herøy (H) Paul Rognsvåg (H), Bjørn Solbakk (Frp), Marit Solbakk Øien (Frp) Frode 
Hjønnevåg (Frp) og Einar Villanger (Ap) røysta for forslag fremsett av Stian Herøy (H). 
Fedje kommune ønskjer å prioritere er sjukepleiarar, lærarar, barnehagelærarar, fagarbeidarar og 



psykologar. Vedteke 9 mot 6 røyster. Paul Rognsvåg (H), Ove Nilsen (H) Ingar Kahrs (H) Bjørn Solbakk 
(Frp) Marit Solbakk Øien (Frp) Frode Hjønnevåg (Frp) røysta imot forslaget. 



Sakspapir
Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Kristin Handeland FE-033 23/107

Saksnr Utval Type Dato
014/23 Kommunestyret PS 23.02.2023

Orienteringsak

Saksutgreiing:

Forslag til vedtak:

Kommunestyret - 014/23

K - behandling:

K - vedtak:
Kommunestyret vart lukka etter Kommunelova § 11-5. 
Orienteringsak frå kommunedirektøren. 
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